
    Bestuursverslag 2023  

We zijn het jaar op 20 januari met een winterborrel gestart, waarop verstag werd gedaan 
van de plannen van de coöperatie.

In het kader van de opdracht die EP van de provincie heeft gekregen heeft het bestuur 
een aantal mensen aan het werkgezet om een leidraad te schrijven, om promotiemateriaal
te ontwikkelen en de website te restylen. Er is een lobbycursus door het bestuur gevolgd 
gegeven door LobbyLokaal. In februari 2024 is het rapport “Lobbyen en ledenwerving” aan
de wethouder aangeboden. Daarmee is dit project afgerond.

Platform31 heeft weer enkele interviews met bestuursleden gehouden ( 17/4, 22/5, 7/12) 
in het kader van een 3-jarig onderzoek; op 14 november zijn de resultaten van de acht 
gevolgde warmteinitiatieven gepresenteerd, waarmee dit project is afgerond.

De werkgroep Communicatie heeft een communicatieplan opgesteld. Er is affiche en een 
fraaie folder ontworpen. Vervolgens is er een ledenwerfcampagne gevoerd, die heeft 
geleid tot een verdubbeling van het aantal leden. 

Warmte uit Water 
Met Vattenfall is het maandelijkse overleg over de voortgang van het warmteproject dit jaar
voortgezet. De businesscases voor aquathermie (TEA en TEO) zijn verder uitgewerkt. Er 
is een keuze gemaakt voor Thermische Energie uit Afvalwater (TEA) als de goedkopere 
duurzame warmtebron. Er is een investeringssubsidie van 9 ton aangevraagd bij het fonds
“Kansen voor West”, die is toegekend. Aan Hoogheemraadschap van Rijnland (HvR) is 
gevraagd om de warmte uit het afvalwater van de awzi te mogen benutten ten behoeve 
van de wijk Poelgeest. Omdat ook vanuit de Merenwijk zo'n verzoek is uitgegaan heeft het
HvR een bureau (Syntraal) ingehuurd om uit te zoeken hoe dit geregeld moet worden. 
Inmiddels is dat afgerond en heeft Vattenfall de gevraagde gunning gekregen. De 
bouwvergunning is door gemeente Leiden verleend om een pompgebouw te plaatsten op 
het terrein van de AWZI van het Hoogheemraadschap. 

Op het jaarlijkse congres van HIERopgewekt heeft Energiek Poelgeest en Vattenfall het 
project als voorbeeld van samenwerking tussen bewonersorganisatie en private partij  
gepresenteerd. Frank en Marc mochten ons project presenteren naast een vergelijkbare 
casus in Utrecht (Bewoners Overvecht-Noord met Eneco).

Het bestuur heeft met Vattenfall afgesproken dat we als bewoners ook na oplevering van 
de nieuwe warmtebron betrokken blijven bij de verdere voortgang. Er is een concept-
convenant opgesteld, waarin wordt afgesproken dat een klankbordgroep wordt opgericht 
en dat Vattenfall ons jaarlijks laat weten wat de milieuwinst van de installatie is. Ook staat 
erin dat Vattenfall de wijk € 10.000 schenkt, als dank voor alle tijd en moeite die de 
bewoners hebben gestoken in de ontwikkeling van het plan. Het geld komt in een 
omgevingsfonds waaruit duurzame projecten voor de wijk betaald kunnen worden. Het 
convenant wordt ondertekend wanneer de installatie in gebruik wordt genomen.

Bestuur en de werkgroep Elektriciteit (wgE) zijn op excursie geweest bij  “Sterk op stroom”
in Den Haag. Daar hebben ze vergevorderde plannen om zelf opgewekte stroom lokaal te 
leveren. Dat was een inspirerend bezoek.



De werkgroep Elektriciteit heeft de ervaringen met het plaatsen van panelen langs het 
spoor en op het schooldak, de mogelijkheden van opslag en lokaal delen van elektriciteit 
verwerkt in een rapport “drempels wegnemen”. Dit rapport is begin dit jaar (2024) aan de 
wethouder aangeboden. 

De werkgroep Klimaatadaptatie heeft bij de gemeente aangedrongen om wijkbewoners 
beter te informeren over manieren waarop je wateroverlast en hittestress kan voorkomen. 
De gemeent heeft toegezegd dat ze de zg. “meterkastkaart” met informatie over onze 
duurzaam gebouwde wijk zal vernieuwen. Ook wil ze gehoor geven aan het initiatief van 
enkele leden om het wijkpark aan te pakken. Gepleit is voor aanleg van een  tiny forrest, 
een voedselbos en wijkontmoetingsplek. 

Met het Zuid Hollands Landschap (ZHL), beheerder van de polders en HvR zijn 
gesprekken gestart ivm. met de slechte kwaliteit van het helofytenfilter en de waterkwaliteit
in de polders. Voorgesteld is om een plan te maken om de kwaliteit te verbeteren. HvR 
heeft de voorwaarden opgesteld waarmee ZHL in aanmerking kan komen voor 
subsidiering van de benodigde werkzaamheden (zoals rietaanplant en het instellen flexibel
peil) .

Op 24 mei 2023 is er een Algemene Ledenraadvergadering (ALV) gehouden, waarbij de 
jaarstukken zijn overlegd, Liesbeth als nieuw bestuurslid is benoemd en de werkgroepen 
hun plannen hebben gepresenteerd. (verslag en concept besluiten zijn beschikbaar). 
Omdat de statuten voor de besluitvorming een quorum van tweederde aantal leden vereist
is tegelijk met een digitale stemming een tweede ALV op 9 juni gehouden waarin de 
besluiten zijn bekrachtigd.

Publiciteit

Energiek Polegeest heeft nieuwsbrieven uitgebracht in april en november. Daarnaast zijn 
persberichten uitgebracht en geplaatst in de Oegstgeester Courant en Leidsch Dagblad.

Veel informatie is terug te vinden op onze website www.energiekpoelgeest.nl 

 24 mei: leden  vergadering en wijk  bijeenkomst 
met het verslag (pdf) van vorige ALV  24 mei 2023

 Platform31: Het eindrapport voor ons project ‘Bewonersinitiatieven in de 
energietransitie’ staat online!  Jullie kunnen de publicatie hier downloaden.
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